
PROTOKÓŁ VIII/19  
 

z VIII SESJI Rady Miejskiej w Jutrosinie,  
która odbyła się dnia 24 kwietnia 2019 r., o godz. 16:30 

w sali Gminnego Centrum Kultury i Rekreacji w Jutrosinie 

                          ________________________________________________________  
 
Obecni na Sesji Radni:  
 
1. Fabian Małecki                                                                                                                                       
2. Mariusz Grzywaczewski 
3. Mirosława Antkowiak   
4. Ireneusz Mikołajewski  
5. Halina Kaźmierska  
6. Jola Woroch  
7. Marek Kozica  
8. Jolanta Kapała  
9. Dawid Kaczmarek  
10.Janina Machowicz  
11. Bożena Maćkowiak  
12. Mirosław Barteczka  
13. Mateusz Janicki  
14. Tomasz Guziołek  
 
 Otwarcia – o godzinie 16:30 – VIII Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie – dokonał 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Fabian Małecki. Powitał przybyłych Radnych, Sołtysów, 
Pana Burmistrza, Panią Skarbnik, Panią Kierownik Referatu Organizacyjnego oraz pozostałych 
gości. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 Radnych - większość Rady - co 
oznacza, że jest ona władna obradować i podejmować w pełni prawomocne uchwały. 

 
Nieobecność Radnego p. K. Wieczorka jest usprawiedliwiona. 

 
  Listy obecności Radnych oraz Sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 

 
Przewodniczący przedstawił porządek obrad.  
 
Porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie 
2. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin z działalności za okres pomiędzy sesjami 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jutrosin 

na lata 2019-2022 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju miejscowości Dubin 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju miejscowości Bartoszewice 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju miejscowości Grąbkowo 
8. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie, pobieranych 
przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia specjalności i form 



kształcenia, na które przyznawane jest w 2019r. dofinansowanie dla nauczycieli szkół i 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Jutrosin 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr VI/34/2019 Rady Miejskiej w Jutrosinie z dnia 
28 marca 2019 roku w sprawie: ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Jutrosin oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych od dnia 1 września 2019 roku 

10. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jutrosinie za 
rok 2018 – podjęcie uchwały wewnętrznej 

11. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2018 
12. Informacja Kierownika Rewiru Dzielnicowych o stanie ładu, porządku i bezpieczeństwa 

publicznego na terenie Miasta i Gminy Jutrosin 
13. Interpelacje i zapytania 
14. Wolne głosy i wnioski 
15. Zakończenie obrad 
 
Brak pytań. 

   Przed omawianiem kolejnych pkt obrad Sesji - Przewodniczący Rady – Pan Fabian Małecki 
oraz Burmistrz Miasta i Gminy Jutrosin – Pan Romuald Krzyżosiak uroczyście podziękowali 
Państwu Justynie i Jackowi Bednarek z Katarzynowa - właścicielom gospodarstwa „Zagroda 
Pszczółki Przyjaciółki” za promowanie Gminy Jutrosin w regionie.  
 

Ad. 1  
Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie 
 
   W związku z tym, że do protokołu z poprzedniej Sesji nie wniesiono żadnych uwag został 
on przyjęty bez odczytywania. Jest do wglądu w Urzędzie Miasta i Gminy w Jutrosinie oraz na 
stronie Biuletynu Informacji Publicznej.  
 
Ad. 2  
Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin z działalności pomiędzy Sesjami 

 
  Głos zajął Burmistrz Miasta i Gminy Jutrosin – Pan Romuald Krzyżosiak. Przedstawił 
sprawozdanie z działalności za okres pomiędzy Sesjami (treść sprawozdania stanowi załącznik do 
protokołu). 

Brak pytań. 

 
Ad. 3  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Jutrosin na rok 2019 

 
  Głos zajęła Pani Grażyna Niedbała – Skarbnik Miasta i Gminy Jutrosin. Przedstawiła zmiany 
po stronie dochodów i wydatków. Brak pytań ze strony Radnych, zatem Przewodniczący Rady – 
Pan Fabian Małecki odczytał projekt uchwały nr VIII/39/2019 w sprawie: zmiany uchwały 
budżetowej na 2019 rok.  
 
Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Fabian Małecki, Halina Kaźmierska,  
Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Jola Woroch, Jolanta Kapała, Marek Kozica, Mateusz 
Janicki, Mirosław Barteczka, Mirosława Antkowiak, Tomasz Guziołek, Mariusz Grzywaczewski. 



NIEOBECNY: Karol Wieczorek 
 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do protokołu.  
 
Uchwała Nr VIII/39/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie.  
 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jutrosin na 
lata 2019-2022 
 
  Głos zajęła Pani Grażyna Niedbała – Skarbnik Miasta i Gminy Jutrosin. Uchwała ta jest 
konsekwencją zmian wprowadzanych do budżetu. Brak pytań ze strony Radnych, zatem 
Przewodniczący Rady – Pan Fabian Małecki odczytał projekt uchwały nr VIII/40/2019 w sprawie: 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jutrosin na lata 2019-2022.  
 
Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Fabian Małecki, Halina Kaźmierska,  
Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Jola Woroch, Jolanta Kapała, Marek Kozica, Mateusz 
Janicki, Mirosław Barteczka, Mirosława Antkowiak, Tomasz Guziołek, Mariusz Grzywaczewski. 

NIEOBECNY: Karol Wieczorek 
 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do protokołu.  
 
Uchwała Nr VIII/40/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie. 

 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 5                                                                                                                                           
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju miejscowości Dubin 

   Głos zajęła Pani Paulina Drozdowska – Kierownik Referatu Organizacyjnego. Sołeckie 
strategie rozwoju miejscowości: Dubin, Bartoszewice oraz Grąbkowo zostały opracowane przez 
przedstawicieli grup odnowy wsi przy współudziale moderatorów w ramach programu Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego - Wielkopolska Odnowa Wsi. Strategie te 
określają warunki rozwoju miejscowości na lata 2019-2023 wskazując drogę do wyznaczonego celu, 
jakim jest poprawa warunków życia w sołectwach. 

   Sołecka strategia rozwoju jest dokumentem w którym została zawarta charakterystyka 
miejscowości, analiza jej zasobów wraz z oceną słabych i mocnych stron, przedstawia tez wizje 
rozwoju miejscowości, plan długo i krótkoterminowy, służący jej odnowie. Jest to dokument otwarty, 
który bez względu na zmianę istotnych uwarunkowań  zewnętrznych i wewnętrznych wsi może ulec 
zmianie. 

   Uchwalenie strategii umożliwi pozyskanie środków na realizację zadań z różnych źródeł 
zewnętrznych. 

   Brak pytań ze strony Radnych, zatem Przewodniczący Rady – Pan Fabian Małecki odczytał 
projekt uchwały nr VIII/41/2019 w sprawie: przyjęcia strategii rozwoju miejscowości Dubin. 



 
Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Fabian Małecki, Halina Kaźmierska,  
Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Jola Woroch, Jolanta Kapała, Marek Kozica, Mateusz 
Janicki, Mirosław Barteczka, Mirosława Antkowiak, Tomasz Guziołek, Mariusz Grzywaczewski. 

NIEOBECNY: Karol Wieczorek 
 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do protokołu.  
 
Uchwała Nr VIII/41/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie. 

 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 6                                                                                                                                                       
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju miejscowości Bartoszewice 

   Głos zajął Pan Fabian Małecki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jutrosinie. Uchwała już 
została wcześniej omówiona przez Panią Paulinę Drozdowską. Brak pytań ze strony Radnych, zatem 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały nr VIII/42/2019 w sprawie: przyjęcia strategii rozwoju 
miejscowości Bartoszewice. 

 
Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Fabian Małecki, Halina Kaźmierska,  
Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Jola Woroch, Jolanta Kapała, Marek Kozica, Mateusz 
Janicki, Mirosław Barteczka, Mirosława Antkowiak, Tomasz Guziołek, Mariusz Grzywaczewski. 

NIEOBECNY: Karol Wieczorek 
 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do protokołu.  
 
Uchwała Nr VIII/42/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie. 

 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7                                                                                                                                                    
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju miejscowości Grąbkowo 

   Głos zajął Pan Fabian Małecki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jutrosinie. Uchwała już 
została wcześniej omówiona przez Panią Paulinę Drozdowską. Brak pytań ze strony Radnych, zatem 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały nr VIII/43/2019 w sprawie: przyjęcia strategii rozwoju 
miejscowości Grąbkowo. 

 
Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Fabian Małecki, Halina Kaźmierska,  



Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Jola Woroch, Jolanta Kapała, Marek Kozica, Mateusz 
Janicki, Mirosław Barteczka, Mirosława Antkowiak, Tomasz Guziołek, Mariusz Grzywaczewski. 

NIEOBECNY: Karol Wieczorek 
 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do protokołu.  
 
Uchwała Nr VIII/43/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie. 

 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8                                                                                                                                                        
Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 
ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie, pobieranych przez szkoły 
wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia specjalności i form kształcenia, na które 
przyznawane jest w 2019r. dofinansowanie dla nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez 
Gminę Jutrosin 

   Głos zajęła Pani Kinga Szymkowiak – inspektor ds. oświaty, kultury i działalności 
gospodarczej. Organ prowadzący wyodrębnia środki finansowe na doskonalenie zawodowe 
nauczycieli w wysokości planowanych rocznych środków na wynagrodzenie osobowe nauczycieli. 
Środki finansowe wyodrębniono w planie budżetu każdej szkoły czy przedszkola osobno.  Przeznacza 
się je na dofinansowanie w części lub całości: udziału nauczycieli w seminariach, konferencjach, 
wykładach, szkoleniach, studiach podyplomowych oraz innych formach doskonalenia. Dopłaty do 
różnych form doskonalenia zawodowego nauczycieli przyznaje dyrektor szkoły, bądź przedszkola w 
ramach przyznanych na ten cel placówce środków finansowych. 

   Brak pytań ze strony Radnych, zatem Wiceprzewodnicząca Rady – Pani Mirosława 
Antkowiak odczytała projekt uchwały nr VIII/44/2019 w sprawie: sprawie planu dofinansowania 
form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 
kształcenie, pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia 
specjalności i form kształcenia, na które przyznawane jest w 2019r. dofinansowanie dla nauczycieli 
szkół i przedszkoli prowadzonych przez Gminę Jutrosin. 

 
Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Fabian Małecki, Halina Kaźmierska,  
Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Jola Woroch, Jolanta Kapała, Marek Kozica, Mateusz 
Janicki, Mirosław Barteczka, Mirosława Antkowiak, Tomasz Guziołek, Mariusz Grzywaczewski. 

NIEOBECNY: Karol Wieczorek 
 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do protokołu.  
 
Uchwała Nr VIII/44/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie. 

 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 



 

Ad. 9                                                                                                                                                 
Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr VI/34/2019 Rady Miejskiej w Jutrosinie z dnia 28 
marca 2019 roku w sprawie: ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Jutrosin oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 
września 2019 roku 

   Głos zajął Pan Fabian Małecki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jutrosinie. Uchwałą tą 
zmieniamy tylko zapis dotyczący publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Wielkopolskiego. Nic innego się nie zmienia. Brak pytań ze strony Radnych, zatem Przewodniczący 
odczytał projekt uchwały nr VIII/45/2019 w sprawie: zmiany uchwały nr VI/34/2019 Rady Miejskiej 
w Jutrosinie z dnia 28 marca 2019 roku w sprawie: ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Jutrosin oraz określenia granic obwodów publicznych 
szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 roku. 

 
Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Fabian Małecki, Halina Kaźmierska,  
Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Jola Woroch, Jolanta Kapała, Marek Kozica, Mateusz 
Janicki, Mirosław Barteczka, Mirosława Antkowiak, Tomasz Guziołek, Mariusz Grzywaczewski. 

NIEOBECNY: Karol Wieczorek 
 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do protokołu.  
 
Uchwała Nr VIII/45/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.10                                                                                                                                                   
Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jutrosinie za rok 
2018 – podjęcie uchwały wewnętrznej 

   Głos zajęła Pani Monika Cieślak – Kierownik MGOPS w Jutrosinie. Przedstawiła 
sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jutrosinie za 2018 
rok. 

  Treść sprawozdania w załączonym załączniku. 

 
Brak pytań ze strony Radnych, zatem Wiceprzewodniczący Rady – Pan Mariusz 

Grzywaczewski odczytał projekt uchwały wewnętrznej nr 3/2019 w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jutrosinie za rok 2018. Za tym 
projektem głosowali wszyscy obecni na Sesji Radni (14). 
 
Nie obowiązywał tutaj system głosowania imiennego. 
 
Ad. 11                                                                                                                                                 
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2018 

Głos zajął Pan Romuald Krzyżosiak – Burmistrz Miasta i Gminy Jutrosin. Przyjęty Uchwałą 
Rady Miejskiej w Jutrosinie Nr XXXII/155/2017 z dnia 23 listopada 2017 roku Program współpracy 
Gminy Jutrosin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 



2018, określił zakres zadań przewidziany do realizacji poprzez podmioty prowadzące działalność 
pożytku publicznego. Zadania zostały zlecone w formie otwartego konkursu ofert ogłoszonego przez 
Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin – 11 stycznia 2018 roku. Komisja konkursowa po szczegółowej, 
formalno-prawnej i merytorycznej analizie i ocenie złożonych ofert – na posiedzeniu w dniu 7 lutego 
2018 roku – rozstrzygnęła o przyznaniu środków publicznych. 

Na zadanie w ramach działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym (działania służące 
aktywizacji osób starszych, wspierające ich uczestnictwo w życiu społecznym, w tym uczestnictwo 
w działaniach edukacyjnych, kulturalnych i rekreacyjnych; działania pomocowe skierowane do osób 
w wieku emerytalnym) – przeznaczono kwotę 4.000 zł. 
 Złożono 4 oferty (spełniające wymogi konkursowe): 
- przez Polski Komitet Pomocy Społecznej – Zarząd Okręgowy – Stowarzyszenie Charytatywne 
Poznań - na realizację zadania „działalność na rzecz osób w wieku emerytalnym – senior 2018” – 
komisja przyznała kwotę - 2.000 zł. 
- przez Rawicki Uniwersytet Trzeciego Wieku – na realizację zadania „działalność na rzecz osób w 
wieku emerytalnym – cykliczne zajęcia edukacyjne i kulturalne dla seniorów” - komisja przyznała 
kwotę – 1.500 zł. 
- przez Polski Związek Emerytów i Rencistów – na realizację zadania „jubileusz 60-lecia istnienia 
Koła nr 2 w Jutrosinie połączony z wykładem edukacyjnym dla seniorów” – komisja przyznała kwotę 
- 1.500 zł. 
- przez Stowarzyszenie Razem dla Dubina – na realizację zadania – „działalność na rzecz osób w 
wieku emerytalnym – starość to radość, a młodość trwa wiecznie” – komisja przyznała kwotę – 1.500 
zł. 

Na zadanie w ramach kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego 
(inicjatywy i twórcze działania stowarzyszeń, organizacji społeczno-kulturalnych i innych 
podmiotów w dziedzinach: sztuk plastycznych, muzyki, literatury, organizacji znaczących dla Gminy 
wydarzeń kulturalnych, w szczególności koncertów, występów artystycznych, konkursów, wystaw, 
w tym również akcji o charakterze charytatywnym, działania na rzecz kultywowania lokalnej tradycji 
oraz ochrony dóbr kultury)  – przeznaczono kwotę 9.000 zł. 
 Złożono 3 oferty (spełniające wymogi konkursowe): 
- przez Jutrosińskie Stowarzyszenie Modelarzy”– na realizację zadania „umożliwienie młodzieży 
zdobywania wiedzy i technik modelarskich”– komisja przyznała kwotę - 1.000 zł. 
- przez Stowarzyszenie „Na krańcu Wielkopolski” - na realizację zadania – „Święto Szkaradka” – 
komisja przyznała kwotę – 2.000 zł. 
- przez Stowarzyszenie Nasze Jeziora – na realizację zadania „kultura, sztuka, ochrona dóbr kultury 
i dziedzictwa narodowego – niezapomnijmy, przypomnijmy” – komisja przyznała kwotę – 2.000 zł. 

Na zadania w ramach „Wspierania i upowszechniania kultury fizycznej” (w których mieści 
się prowadzenie klubowych rozgrywek w piłce nożnej, prowadzenie zajęć sportowych w różnych 
dyscyplinach sportu w mieście i na terenie Gminy, organizację imprez, w szczególności zawodów 
sportowych, festynów i turniejów) – przeznaczono kwotę 74.000 zł. 
 Złożono 4 oferty (spełniające wymogi konkursowe): 
- przez Klub Sportowy „ORLA JUTROSIN” - na realizację zadania - „prowadzenie klubowych 
rozgrywek w piłce nożnej”  – komisja konkursowa przyznała kwotę – 60.500 zł.; 
- przez Ludowy Uczniowski Klub Sportowy Szkaradowo - na realizację zadania - „promowanie 
zdrowego i sportowego życia mieszkańców Gminy Jutrosin, poprzez organizację licznych imprez 
sportowo-rekreacyjnych” – komisja przyznała kwotę – 5.000 zł.; 
- przez UKS Orlik Jutrosin – na realizację zadania – „nauka pływania” – komisja przyznała kwotę 
– 9.000 zł.; 
- przez Stowarzyszenie Klub Sportowy Tiger Wielkopolska – na realizację zadania – „szkolenie 
taekwondo i kickboxingu oraz udział w zawodach sportowych zawodników z Miasta i Gminy Jutrosin” 
– komisja przyznała kwotę – 1.000 zł. 

Na zadanie w ramach ekologii i ochrony zwierząt oraz ochrony dziedzictwa 
przyrodniczego, w którym mieści się m.in.: edukacja ekologiczna dzieci i młodzieży oraz 
angażowanie ich do działań o charakterze proekologicznym – przeznaczono kwotę 2.000 zł. 



 Złożono 2 oferty (spełniające wymogi konkursowe): 
- przez Stowarzyszenie Wędkarskie „Żwirek” na realizację zadania – „ekologia i edukacja 
ekologiczna dzieci i młodzieży poprzez rozwijanie zainteresowań środowiskiem naturalnym i 
sportem wędkarskim”  – komisja przyznała kwotę - 1.000 zł. 
- przez Stowarzyszenie Zagroda Pszczółki Przyjaciółki – na realizację zadania – „ekologia i 
ochrona zwierząt oraz ochrona dziedzictwa przyrodniczego – poznać życie i role pszczół” – komisja 
przyznała kwotę – 1.000 zł. 

Na zadanie w ramach edukacji, oświaty i wychowania, w którym mieści się m.in.: 
wspieranie nowatorskich inicjatyw oświatowych i wychowawczych oraz zadań oświatowo-
kulturowych; prowadzenie edukacji w ramach podtrzymywania i upowszechniania tradycji 
narodowej, pielęgnowanie polskości oraz rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej i 
kulturowej – przeznaczono kwotę 4.000 zł. 
 Złożono 1 ofertę (spełniającą wymogi konkursowe) przez Stowarzyszenie Przyjaciół 
Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jutrosinie na realizację zadania – „wspieranie wszechstronnego 
rozwoju uczniów przez organizację zajęć pozalekcyjnych, wielokierunkowe wspieranie 
przedsięwzięć edukacyjnych”  – komisja przyznała kwotę - 3.000 zł. 

Na zadanie zawarte w ofercie konkursowej pod nr 5 nie zostały złożone przez uprawnione 
podmioty żadne oferty, a środki finansowe przeznaczone w ramach tego zadania zostały 
rozdysponowane przez Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin na inne. 
 Ogólna kwota wydatkowana przez Gminę Jutrosin wyniosła 92.000 zł. 
 
Brak pytań ze strony Radnych. 
 
Ad. 12                                                                                                                                                 
Informacja Kierownika Rewiru Dzielnicowych o stanie ładu, porządku i bezpieczeństwa 
publicznego na terenie Miasta i Gminy Jutrosin 

  
  Głos zajął Pan Paweł Jernaś – Kierownik Rewiru Dzielnicowych. Rejon służbowy nr 15 to 
miasto Jutrosin - obsługiwane przez Grzegorza Głowacza, rejon służbowy nr 16 - to wszystkie wioski 
Gminy Jutrosin – obsługiwane przez Artura Suchodolskiego. W 2018 roku przeprowadzono 37 
interwencji domowych. Zatrzymano 10 kierujących w stanie nietrzeźwości oraz 3 w stanie po użyciu 
alkoholu. Zanotowano 3 kradzieże, 1 kradzież z włamaniem, 1 oszustwo. Dzielnicowi nałożyli 
łącznie 175 mandaty karne, głównie za: kradzież mienia o wartości do 500 zł., nieprzestrzeganie 
regulaminu nad zalewem w Jutrosinie – 6, zakłócenia porządku publicznego – 15, niezachowanie 
środków ostrożności przy trzymaniu psa – 11, spożywanie alkoholu w miejscach publicznych – 28, 
zaśmiecanie miejsc ogólnie dostępnych – 21, wykroczenia w ruchu drogowym – 78 (większość to 
nieprawidłowe parkowanie). Dzielnicowi zatrzymali: 1 prawo jazdy, 26 dowodów rejestracyjnych. 
Dzielnicowi zaangażowani są do prac w Zespole Interdyscyplinarnym w Jutrosinie. W 2018 roku 
sporządzono 6 Niebieskich Kart. 
 
  Plany priorytetowe dzielnicowych: miasto Jutrosin – eliminowanie negatywnego zjawiska 
polegającego na spożywaniu alkoholu w miejscu (od ul. Wodnej w Jutrosinie w kierunku zbiornika); 
Rogożewo – spożywanie alkoholu przed sklepem (rok 2018), Grąbkowo – spożywanie alkoholu 
przed sklepem (rok 2019). 
 
  Program „Dzielnicowi bliżej nas” – realizowano m.in.: spotkania z mieszkańcami w trakcie 
zebrań sołeckich – propagowanie aplikacji Moja Komenda oraz Krajowej Mapy Zagrożeń; 
bezpieczna szkoła – spotkania z uczniami szkół i przedszkoli, realizowanie programu „Bezpiecznie 
to wiedzieć i znać”, Cyberzagrożenia, narkotyki, dopalacze, środki odurzające. 
 
  Krajowa Mapa Zagrożeń – zagrożenia zgłoszone przez internautów i potwierdzone przez 
policjantów Rewiru Dzielnicowych i Ruchu Drogowego: 
 



- nieprawidłowe parkowania: Jutrosin – Rynek, Kościuszki, Szkolna, Dworcowa, Mickiewicza; 
- spożywanie alkoholu w miejscach publicznych: Jutrosin (zalew), Rogożewo (przy sklepie); 
- niewłaściwa infrastruktura drogi oraz oznakowanie: Jeziora; 
- przekraczanie prędkości: ul. Mickiewicza, Dworcowa, Dubin; 
- wałęsające się bezpańskie psy. 
 
Brak pytań. 
 
  Głos zajął Pan Radosław Matysiak – Komendant Powiatowy Policji w Rawiczu. 
 
 Przedstawił informacje dotyczące wykrywalności przestępstw na terenie powiatu rawickiego: 
 
- wykrywalność kradzieży cudzej rzeczy – dynamika wszczęć postępowań – 88,9% (na przestrzeni 
ostatnich 5 lat); 
- wykrywalność kradzieży i kradzież poprzez włamanie samochodów - dynamika wszczęć 
postępowań – 133,3% (na przestrzeni ostatnich 5 lat); 
- wykrywalność kradzieży z włamaniem - dynamika wszczęć postępowań – 93,9% (na przestrzeni 
ostatnich 5 lat); 
- wykrywalność przestępstw rozbójniczych - dynamika wszczęć postępowań – 300% (na przestrzeni 
ostatnich 5 lat); 
- wykrywalność bójek i pobić - dynamika wszczęć postępowań – 133,3% (na przestrzeni ostatnich 5 
lat); 
- wykrywalność przestępstw na skutek czego nastąpił uszczerbek na zdrowiu - dynamika wszczęć 
postępowań – 166,7% (na przestrzeni ostatnich 5 lat); 
- wykrywalność przestępstw na skutek czego dokonano uszkodzenia rzeczy - dynamika wszczęć 
postępowań – 135,7% (na przestrzeni ostatnich 5 lat); 
- wykrywalność 7 kategorii przestępstw - dynamika wszczęć postępowań – 106,4% (na przestrzeni 
ostatnich 5 lat); 
- ilość wszczętych postępowań o przestępstwa narkotykowe – 147 przestępstwa zabezpieczające 
1353,40g narkotyków; 
- ilość wszczętych postępowań o przestępstwa gospodarcze – 342 przestępstwa; 
 
- procentowy udział przestępstw zgłoszonych na terenie gmin powiatu rawickiego: 
- Rawicz – 73,19%; 
- Bojanowo – 7,49 %; 
- Jutrosin – 4,83%; 
- Miejska Górka – 9,66%; 
- Pakosław – 4,83%; 
 
- liczba wypadków – 64; 
- liczba kolizji – 286. 
 
  W celu przestrogi dla kierowców Pan Radosław Matysiak zaprezentował kilka fotografii 
przedstawiających ostatnie wypadki drogowe ze skutkiem śmiertelnym. Podziękował też Radnym 
oraz Burmistrzowi za współpracę oraz dofinansowanie jednostki w kwocie 7.000 zł. – na zakup 
samochodu (do przewozu psa, wytresowanego w kierunku wykrywania narkotyków). 
 
Brak więcej pytań. 

Ad. 13                                                                                                                                                  
Interpelacje i zapytania 

Brak 

 



Ad. 14                                                                                                                                                      
Wolne głosy i wnioski 

- p. B. Maćkowiak – Burmistrz w swoim sprawozdaniu przeczytał, że Jeziora dostaną dofinansowanie 
na dojazd do pól, wiem, że taki wniosek też był składany na drogę między Śląskowem a Dębiną, czy 
coś wiadomo w tej sprawie? 

- p. Burmistrz – na dzień dzisiejszy wiemy tylko o drodze w Jeziorach, ale sprawdzę to; 

- p. M. Barteczka – mam pytanie do Pana Wiceprzewodniczącego Rady – podczas ostatniej Sesji czy 
Komisji wspominał Pan o rzekomym rozdawnictwie publicznych środków za poprzednią Radę czy 
Burmistrza. Ostatnio podawał Pan też kwotę. Mam taką prośbę czy mógłby Pan przedstawić jakieś 
konkretne wyliczenia, a nie jakieś ogólne tylko. Tak żebyśmy się zapoznali i wyjaśnili pewne 
wątpliwości. Dla mnie – jako Radnego poprzedniej kadencji taka sytuacja jest wręcz oburzająca; 

- p. M. Grzywaczewski – takie wyliczenia to musi zrobić osoba, która pracuje w Gminie, ma ona 
wszystkie dane, tzn. ile jest mieszkań, jaki jest ich metraż, kto płaci, kto nie płaci. Jeżeli mówimy o 
rozdawnictwie to cały czas mówimy też o tych gruntach, które zostały przekazane darmowo do Spółki 
Wody Polskie. Wracając do tych mieszkań, to ja uważam, że 60% ludzi, którzy w nich zamieszkują, 
stać na to, aby sobie zbudować własny dom. Jeżeli my chcemy sprzedać te mieszkania za 40%, to za 
rok taka osoba sobie takie mieszkanie sprzeda; 

- p. M. Barteczka – nie wiedziałem czy chodzi o konkretne mieszkania, czy chodzi ogólnie o 
wcześniejsze rządy, bo była mowa i o zalewie i o mieszkaniach i o wielu innych rzeczach. Dlatego 
chciałem się dowiedzieć o co faktycznie chodziło Panu, mówiąc o tych 6 mln zł. Czy to faktycznie 
miał Pan na myśli same mieszkania, czy też jeszcze inne działania; 

- p. M. Grzywaczewski – mówiłem o rozdawnictwie mieszkań. Majątek Gminy, który Gmina 
wynajmuje i my teraz mamy to sprzedać za 40 % wartości. Traktujmy to jak swoją własność. Jakby 
kolega chciał sprzedać swoje mieszkanie za 40% wartości, to chętnie je kupię i na nim zarobię. Nie 
róbmy w ten sposób. Nikt z nas nie chciałby sprzedać własnego mieszkania za 40% wartości. Więc 
Gmina też tak nie może robić. Gminy na to nie stać. Cały czas nie rozumiem tego rozdawnictwa, 
które było. Choćby w postaci tych gruntów, prawie 30 ha. Zostały darowane, a można było coś innego 
wymyślić i coś z tym zrobić; 

- p. Radca – jeśli chodzi o kwestię tych gruntów, to są dwa aspekty, które były poruszane, tj. ustalamy 
z Wodami Polskimi, czy jest w ogóle możliwość żeby te tereny mogły służyć inwestycjom dla Gminy 
i druga kwestia (biorąc pod uwagę, że był to cały tryb związany z uchwałą Rady Gminy, zarządzeniem 
Wojewody Wielkopolskiego itd.) - czy jest możliwość żeby te grunty wróciły do Gminy. Myślę, że 
do Sesji majowej zostanie przekazana przez p. Burmistrza odpowiednia odpowiedź na zadaną 
interpelację; 

- p. I. Mikołajewski – nie rozumiem tego pojęcia „rozdawnictwo”; słyszałem jak p. Burmistrz mówił, 
że będzie trzeba wymienić dachy w niektórych tych budynkach, okna, drzwi, docieplać czy kupić 
piec; czy to nie jest rozdawnictwo? I tak niektórzy nie płacą czynszu w ogóle. Nie wiem o co chodzi 
w tym temacie; 

- p. M. Grzywaczewski – jeżeli nawet Gmina zrobi dach na danym budynku, powiedzmy, że jego 
wartość teraz wynosi 100 tys. zł., to ona wzrośnie. Nigdy nie będzie to spadek. Tym bardziej, że ceny 
nieruchomości w ciągu ostatnich 5 lat wzrosły co najmniej o 50%. Jeśli się coś polepsza, naprawia, 
zawsze wartość wtedy się zwiększa, a pamiętajmy, że pozostaje to wówczas nadal własnością Gminy; 

   Rozdawnictwo było dlatego, że Rada się zgodziła na przekazanie tych gruntów, trzeba było 
walczyć do ostatniej kropli krwi, żeby tego gruntu nie przekazać. Traktujmy to jak własność naszej 
Gminy, a nie Burmistrz coś powiedział, a my jak maszynka do głosowania (akurat takie słowa padły 
na jednej z Komisji z ust p. Irka - „wszystko żeśmy głosowali co p. Zbigniew Koszarek chciał”). 
Podchodźmy do tego, jakby to była nasza prywatna własność. Brońmy tego; 



- p. Burmistrz – to nie jest tak, że wszyscy masowo chcą wykupywać te mieszkania. Ci mieszkańcy, 
którzy przychodzą to jest grono 5-8 osób, którzy dostali właściwie gołe mury i oni latami w te gołe 
mury inwestowali i zainwestowali tak naprawdę duże pieniądze i gdyby mieli teraz wykupić te 
mieszkania po cenie rynkowej, to płaciliby 2 razy za to samo. I dlatego ta bonifikata, żeby po prostu 
docenić ich wkład finansowy. A jeżeli ktoś wykupi mieszkanie od Gminy, to przez 5 lat nie może 
tego mieszkania sprzedać, ponieważ jeżeli to zrobi, to będzie płacił pełną cenę rynkową; 

- p. J. Kapała – czy te osoby płaciły normalnie czynsz? 

 
- p. Burmistrz – muszę to sprawdzić, ale myślę, że płaciły czynsz normalnie; 

- p. F. Małecki – pragniemy się spotkać z tymi mieszkańcami, którzy chcą te mieszkania kupić. 
Będziemy z tym Państwem rozmawiać. Na dzień dzisiejszy postanawiam temat zamknąć; 

- p. M. Janicki – przedstawił Radnym i obecnym gościom prezentację na temat zbiornika 
retencyjnego w Jutrosinie (jego zarys, wycinki z gazet na temat powodzi, tablice informacyjne, 
działki, listy obecności z Sesji itd.); 

   W okresie świątecznym przyjrzałem się trochę temu tematowi i myślę, że kilka kwestii uda 
nam się wyjaśnić. Nie tylko mieszkańcy, ale i Sołtysi zwrócili mi uwagę na fakt, że ten zbiornik był 
wybudowany ze względu na to, że Gminę Jutrosin od wieków nawiedzały straszne powodzie. I myślę, 
że zarówno poprzednia władza, jak i wszyscy inni dążyli do tego, żeby w jakiś sposób zabezpieczyć 
Gminę, nie tylko naszą, ale tez Gminę Kobylin i Pakosław. Wszyscy zapewne pamiętają, że 20-30 lat 
temu ponosiliśmy w związku z tym ogromne straty. 

   Zabrałem głos dlatego, że mieszkańcy twierdzą, że nastąpił rozbiór Gminy, że Gmina oddała 
grunty praktycznie za darmo, nic z tego nie mając. Zrobiłem taki rekonesans, przeszedłem się wokół 
zbiornika. Jeśli chodzi o to, kto był jego inwestorem, to wiadome jest od początku, że nie była to 
Gmina Jutrosin. Jest nawet tablica informacyjna na ten temat na zalewie. Okazuje się również to, że 
70% przekazanych gruntów znajduje się pod lustrem wody. Jeżeli odzyskamy je, to tak kolokwialnie 
- „możemy sobie tam ryż uprawiać”. Natomiast 3,5 ha (9,5%) – są to działki przez które płyną rzeki 
Orla i Radęca. 

   Dlaczego o tym mówię - bo niby Gmina nic z tego nie ma. Gmina z powodzi – z samego 1 
roku miała 2,5 mln. zł. strat. A większość z tych gruntów, które przekazaliśmy to nieużytki. Okazuje 
się, że te duże działki, które znajdują się między wyspą (te 30 ha) - to większość gruntów przekazał 
Instytut Hodowli i Aklimatyzacji Roślin i tak naprawdę to oni przekazali te najwartościowsze grunty 
na rzecz budowy zbiornika retencyjnego; 

- p. F. Małecki – dlaczego Gmina Pakosław umiała sobie geodezyjnie przekazać grunty, natomiast 
nasza Gmina nie umiała tego zrobić. Należało to wszystko zrobić przed przekazaniem; 

- p. M. Janicki – ten teren pomiędzy zbiornikiem a rzekami Radęcą i Orla to są grunty, które są 
ograniczone rzekami. 30 ha jest przekazane przez IHiAR. IHiAR również mógłby poprosić o zwrot 
tych gruntów przeznaczonych na cel publiczny i uprawiać tam pola. Więc według mnie robimy burzę 
w szklance wody. A druga rzecz – to nie było zrobione nocą, po kryjomu; 

- p. M. Janicki – musimy pamiętać o tym, że ten zbiornik był zrobiony po to, aby nasi mieszkańcy 
byli uchronieni przed powodzią; 

- p. M. Grzywaczewski – czy ja mówiłem, że ten zbiornik mamy zasypać, bo tak z tego co słyszę, to 
kolega mówi, żeby go zasypać.  Byłem na spotkaniu z p. Wójtem z Pakosławia i on potrafił sobie te 
grunty wydzielić, przejąć i częściowo sprzedać pod jakieś inwestycje. Ja mówię cały czas o gruntach, 
które można było uzyskać, nie ważne czy one są pod wodą, czy nad. Można było spokojnie to 
wydzielić; 

- p. M. Janicki – ja nie powiedziałem żeby ten zbiornik zasypać; 

- p. M. Grzywaczewski – to tak konkretnie o co chodzi? 



- p. M. Janicki – chodzi o to, że 70% z tych gruntów co Gmina przekazała  jest pod wodą; 

- p. M. Grzywaczewski – ale ja już tłumaczyłem, nie wiem czy mam to zapisać, czy narysować na 
kartce, że można było to wydzielić, bo to była własność Gminy; czy to jest takie trudne do 
zrozumienia; 

- p. M. Janicki – Gmina przekazała 73 działki; 

- p. M. Grzywaczewski – no właśnie i o tym mówię; jeśli Gmina przekazała, to była też 
współinwestorem tej inwestycji; miała swój wkład; jeśli kolega nie potrafi zrozumieć to trudno, ja 
już nic nie poradzę, proszę przejechać się do Gminy Pakosław i spytać jak oni to zrobili; kolega zabrał 
czas bez sensu; matematyka jest prostą rzeczą; u kolegi 2x2 jest 6, u mnie 4; 

- p. F. Małecki – zbyt dużo dyskusji na ten temat było już i myśmy cały czas o czymś innym mówili; 

- p. F. Małecki – pragnę zwrócić się do wszystkich Sołtysów - w naszym województwie działa od 
ponad 20 lat Stowarzyszenie Sołtysów - jeżeli Sołtysi mają chwilę czasu, to proszę pozostać chwilę 
po Sesji, by porozmawiać na ten temat; 

- p. F. Małecki – 27 maja odbędzie się Komisja,  a 30 maja – Sesja. 

 

Brak więcej wolnych głosów i wniosków. 

 

Ad. 15                                                                                                                                                    
Zakończenie obrad 

  O godz. 18:30 Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Fabian Małecki zakończył obrady VIII 
Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie. 

Protokołowała: 

/-/ Katarzyna Zuziak 

                                                                                                                                                                                                                                                          

 

 

 

  

 

 

 

 
 
 
 
 


